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Revisionens grundläggande granskning 

Förslag till beslut 
Kultur- och folkhälsonämnden överlämnar svar till revisonen i enlighet med svaren i denna 
tjänsteskrivelse.  

Beskrivning av ärendet 
Revisionen i Hylte kommun önskar träffa samtliga nämnder, kommunstyrelsen samt Hylte bostäder 
för att bli informerade om de utmaningar och framtida risker man kan se i sin verksamhet, som en del i 
den årliga granskningen.  
 
Kultur- och folkhälsonämndens presidium kommer att träffa revisionen 2024-10-28. Inför denna träff 
önskar revisorerna ett dokumenterat svar kring angivna frågor.  
 
Revisionen i Hylte kommun önskar träffa samtliga nämnder, kommunstyrelsen samt Hyltebostäder för 
att bli informerade om de utmaningar och framtida risker man kan se i sin verksamhet, som en del i 
den årliga granskningen.  
 
Kultur- och folkhälsonämndens presidium kommer att träffa revisionen 2024-10-28. Inför denna träff 
önskar revisorerna ett dokumenterat svar kring angivna frågor.  
 
Ekonomi 

• Hur ser prognosen ut för helåret? 
Kultur- och folkhälsonämndens prognos för helåret visar en positiv avvikelse på 1 050 tkr.  
 

• Inom vilka verksamheter finns underskott/ekonomiska utmaningar? 
Kompetenscentrum har högre kostnader än budget för interkommunala ersättningar, både för 
gymnasieutbildning och anpassad utbildning. Inför 2024 har ett nytt avtal ingåtts inom 
gymnasiesamverkan i Halland där priset baseras på ett genomsnitt istället för som tidigare lägsta pris. 
Dock har genomsnittspriset ökat med mer än beräknat. Förvaltningen ser över hur den egna 
organisationen på Kompetenscentrum kan bli mer effektiv för att minska sina egna kostnader över tid. 
 

• Vilka utmaningar finns för att nå god måluppfyllelse för verksamhetsmål?  
Andelen långtidsförsörjningstagare av totalt antal personer med ekonomiskt bistånd ökar och det är en 
trend över tid. Även om aktuella hushåll med beviljat försörjningsstöd sjunker, fortsätter gruppen 
långtidsförsörjningstagare öka. 
 
Andelen godkända elever på introduktionsprogrammet (IM) sjunker och andelen elever som övergår 
till nationellt program har minskat sedan 2023. Anledningen är oklar. Gymnasieutbildningarna på 
Kompetenscentrum håller just nu på att ses över och ett kvalitetsarbete genomförs för att säkerställa att 
alla elever får rätt antal undervisningstimmar. Inför 2024 har nya insatser gjorts som ska utöka 
elevernas undervisningstid och ett fokusrum upprättas dit eleverna kan gå för att få enskild hjälp både 
under raster och under lektionstid. 

http://www.hylte.se/
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Andelen elever som fullgör sin studieväg på SFI ligger fortsatt på låga nivåer, även om det skett en 
viss ökning. De nationella reglerna för studievägar har förändrats under åren. De elever som skrivs in 
på studieväg 1 ska för att fullgöra sin studieväg läsa samtliga nivåer SFI, studieväg 2 ska läsa nivå B-
D och studieväg 3 ska läsa C-D. Många i studieväg 1 och 2 nöjer sig dock med att läsa SFI B och går 
vidare ut i arbete eller liknande. 
 
Intern kontroll och riskanalys 

• Vilka risker har identifierats inom ramen för intern kontroll? 
Kultur- och folkhälsonämnden identifierade nio risker i samband med riskanalysen som gjordes inför 
2024:  

• Lågkonjunktur och ekonomisk osäkerhet 
• Samtliga dokument granskas inte vid ansökan om ekonomiskt bistånd 
• Obehöriga tar del av sekretessbelagda uppgifter 
• Högt inflöde av orosanmälningar  
• Svårt att hitta personer som vill vara kontaktperson och kontaktfamilj  
• Begränsade resurser för vuxenutbildning på grundläggande nivå 
• Kompetensförsörjning 
• Hög personalomsättning  
• Samtliga ansökningsuppgifter granskas inte vid ansökan om föreningsbidrag  

 
• Vilka kontroller har genomförts inom ramen för intern kontroll? 

Av de sju punkter som finns i internkontrollplanen för kultur- och folkhälsonämnden ska sex punkter 
kontrolleras inför delårsbokslutet 2024. 
 
1. Granskning av anvisningar från ekonomiskt bistånd till arbetsmarknadsenheten visar inte på någon 
avvikelse.  
 
2. Stickprov på handlingsplaner hos arbetsmarknadsenheten efter anvisning från ekonomiskt bistånd 
visar på avvikelse i 9 fall av 24. Deltagarna har insatser och en muntlig planering, men på grund av 
vakanser på arbetsmarknadsenheten har man behövt göra en prioritering av arbetsuppgifterna. 
Bedömningen är att när personalstyrkan är fulltalig igen kommer skriftliga handlingsplaner att göras 
igen.  
 
3. Stickprov på ansökningar visar på avvikelse i 22 procent när det gäller att de inlämnade handlingar  
stämmer vid ansökan om ekonomiskt bistånd. I de flesta fall rör det sig om mindre avvikelser som 
korrigeras i samband med utbetalning. I de fall stickproverna (4 av 108) resulterat i återkrav eller 
avslag beror det på att personen inte följt sin planering, till exempel att söka jobb.  
 
4. Stickprov på loggar visar inte på någon avvikelse när det gäller att obehöriga tar del av 
sekretessbelagda uppgifter.  
 
5. Stickprov på förhandsbedömningar visar på 17 procents avvikelse när det gäller att dessa görs inom 
lagstadgad tid. Åtgärd för att förhindra detta är tätare och regelbunden uppföljning av förste 
socialsekreterare.  
 
6. När det gäller den nya att inte tillhandahålla utbildning på grundläggande nivå inom 
vuxenutbildning har 3,7 procent fått avslag på sin ansökan. Avslagen beror antingen på att kursen 
blivit inställd på grund av för få sökande eller att sökande inte bedöms ha förutsättningar att 
tillgodogöra sig utbildningen, exempelvis på grund av upprepade avbrott eller flera tidigare 
underkända betyg.  
 
 



 T J Ä N S T E S K R I V E L S E  
 2024-08-22 
   

 Dnr 2024 KFN0106 
 

3 (4) 
 

Organisation och personalförsörjning 
• Har det skett någon personal- eller organisationsförändring som påverkar verksamheten? 

Och i så fall hur har det påverkat verksamheten? 
Från 1 april 2024 tillhör kulturskolan kultur- och folkhälsonämnden. Detta har inte inneburit någon 
påverkan på verksamheten, då budget och resurser är samma som tidigare. 
 

• Hur arbetar ni för att säkerställa personalförsörjning och framtida behov av kompetens? 
Det är främst socialsekreterare som det är svårt att rekrytera. IFO barn och unga arbetar med 
introduktion och kompetensutveckling inom Yrkesresan, som är ett samarbete mellan SKR, 
Socialstyrelsen och Regionala samverkans- och stödstrukturer (RSS). Utöver det 
kommunövergripande arbetet inom ramen för ”attraktiv arbetsgivare” finns ett samarbete med 
socionomprogrammet på högskolan i Halmstad och man tar emot praktikanter från högskolan.  
 
Kompetenscentrum är en viktig resurs för att säkerställa delar inom kommunen och näringslivets 
behov av kompetens, bland annat inom äldreomsorgslyftet och riktade jobbspår. 
 
Verksamhet 

• Hur har arbetet med Kulturträdet framskridit och vilka resultat har uppnåtts hittills? 
Kultur- och folkhälsonämnden ska fatta beslut om Kulturträd under hösten 2024, så än är det för tidigt 
att säga något om resultatet.  
 

• Vilka förändringar har gjorts inom kulturskolans verksamhet för att uppnå en likvärdig 
kulturgaranti för barn och unga? 

Det finns en befintlig kulturgaranti som omfattar elever i grundskolan. Dock har inte alla arbetat lika 
aktivt med att delta. När Kulturträdet är beslutat kommer det bli lättare att se till att alla skolbarn 
verkligen nås.  
 
Ämnesbredden ska ökas på Kulturskolan dels med hjälp av befintlig personal, och dels med hjälp av 
externa tillfälliga medel med utomstående personal. Syftet är att fler barn och unga ska börja på 
Kulturskolan. Kulturskolan kommer också har mer gruppundervisning än tidigare för att kunna ta 
emot fler elever.  
 

• Vilka kontroller sker för att upptäcka och förebygga fusk inom ekonomiskt bistånd?  
Vid nyansökningar (nya ärenden) görs kontroller med olika myndigheter som Arbetsförmedlingen, 
Försäkringskassan, CSN, Migrationsverket, Transportstyrelsen, Skatteverket (deklaration och 
folkbokföring).  
 
Löpande kontroller görs med Skatteverket, Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, Migrationsverket 
i direktuppkoppling (e-tjänst) inför varje månads beräkning/ansökan/beslut.  
 
Slumpmässiga kontroller görs av 10 procent av aktuella ärenden varje månad (januari-juni samt 
september-december) där samtliga underlag begärs in och kontrolleras för att se om hushållet varit 
biståndsberättigade under 3 månader bakåt.  
 
Däremellan görs kontroller vid misstanke om bidragsbrott. Det kan vara genom information som 
inkommit till enheten om ärenden, och då följs dessa upp extra kontroller.  
 
Utmaningar och risker 

• Vilka större/väsentliga risker ser nämnden framöver?  
Ökning av ungdomar med omfattande problematik där man behöver göra flera insatser på hemmaplan 
för att undvika längre kostsamma placeringar.  
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IFO vuxen ser stora risker för att individer med missbruksproblematik eller samsjuklighet hamnar 
mellan stolarna när de också är i behov av vård.  
 
Antalet ungdomar som bor i kommunen minskar, samtidigt som det är svårt att minska kostnaderna i 
motsvarande utsträckning, vilket innebär att varje utbildningsplats riskerar bli dyrare.  
 
Övrigt  

• Hur beaktas barnkonventionen vid beslut i verksamheten 
Kultur- och folkhälsonämnden arbetar i enlighet med den riktlinje som kommunfullmäktige har 
antagit. I syfte att uppmärksamma barns bästa och barns rättigheter ska barns bästa beaktas vid alla 
beslut som berör målgruppen enligt artikel 3 i barnkonventionen. Vilka åtgärder som ska vidtas samt 
huruvida en bedömning ska ske och omfattningen av densamma beror på arten och beslutets påverkan 
på barn.  

Ekonomisk konsekvens av beslutet  
Beslutet har ingen ekonomisk påverkan.  

Handlingar i ärendet 
• Frågor från revisionen – Grundläggande granskning kultur- och folkhälsonämnd 2024 

Beslutet skickas till 
Revisionen 
 
 
 
Christer Grähs  
Kultur- och folkhälsochef  
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